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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 
 

rok 2021 byl v pořadí druhým rokem, kdy nebylo možné vám všem popřát 
u příležitosti rozsvěcení vánočního stromu na neveklovském náměstí klidné 
prožití předvánočního období, přání spokojenosti ve vašich rodinách a nalezení 
vysněného dárku pod stromečkem. V době čtení těchto vět jsme již vstoupili 
do roku 2022, proto alespoň takto dodatečně přeji vám všem úspěšný start roku 
2022, ať vás v novém roce provází především pevné zdraví, spokojenost a ne-
jen pracovní, ale i osobní úspěchy. 
Všichni pociťujeme chybějící, rušící se a v některých případech i mizící kultur-

ní a společenské akce, které jsou pro náš život nezbytné. Zdá se, že právě tyto chybějící kratochvíle mo-
hou zvyšovat společenské napětí, a že v lidech se vytrácí pochopení, tolerance a rozumný přístup 
k situacím, které nás provází každým dnem. Způsob šíření informací valících se na nás z různých zdrojů, 
ať už jsou to hromadné sdělovací prostředky, či sociální sítě, mnohdy zkreslují situaci, podávají informa-
ce neúplné, nebo i dokonce informace záměrně nepravdivé. A proto nervozita, nejistota a změny 
v chování lidí jsou patrné na každém kroku a rozdělení společnosti je viditelné stále ve více případech. 
Pevně věřím, že návrat společenských akcí a návrat k normálnímu životu, ve kterém se nikdo nebude 
po celý rok 2022 obávat navštívit své příbuzné a známé a setkávání se na dalších místech s větší koncen-
trací lidí, opět přinese do společnosti tolik potřebný klid, a to nejen mezi dospělými, ale také mezi dětmi.  
 

Ladislav Trumpich, starosta 

Energie – dnes luxus, který si musíme dovolit 
 

Není snad nikdo, kdo by se nepozastavil, nebo vhodnějším přirovnáním nerozčílil nad rostoucími cenami 
energií, zejména pak elektřiny, které doprovází podzim letošního roku. Každý z nás s obavami sledujeme 
rostoucí vývoj cen a predikovat další vývoj zkrátka nelze. Ti, kdo mají smluvně zajištěné dvou až tříleté 
fixace cen, dramatické zdražování ve své domácnosti tolik nepocítí. Naopak ale ti, komu v letošním, nebo 
v příštím roce několikaleté fixace cen končí, budou nemile překvapeni z cenového nárůstu, který může 
přestavovat navýšení až o 250 %. 
Zvyšování cen je příčinou několika globálních faktorů, které ceny ovlivňují. Prvním faktorem je nezvlád-
nutelná politika prodeje emisních povolenek, jejichž ceny jsou rekordní a mají tak podstatný vliv na cenu 
vyráběných energií. Druhou významnou skutečností je pokračující snižování dodávek plynu z Ruska 
do zemí Evropské unie přes tranzitní území Ukrajiny. Neméně významným jevem je nedávné ukončení 
obchodní činnosti velkého dodavatele energií Bohemia Energy, které mnoho českých domácností uvedlo 
do existenčních problémů. Všichni také víme, že pokud je něčeho nedostatek, dochází ke zkupování a zá-
sobování se „na horší časy“. I toto je významným faktorem zvyšujících se cen energií, neboť doplňování 
plynových zásobníků je závislé převážně na ruských dodávkách. 
S rostoucími cenami energií si musíme každý poradit sami. Můžeme objevit úspory, o kterých jsme nevě-
děli, nebo díky relativně levné ceně energie jsme je jednoduše řešit nepotřebovali, či nechtěli. Ať už se 
nám podaří, nebo nepodaří snížit spotřeby, překvapení ve vyúčtování energií za období roku 2022 je nevy-
hnutelné. 

Ladislav Trumpich, starosta   

Na prosincovém zasedání zastupitelstva  

se s přítomnými zastupiteli i občany  

rozloučila paní Hana Vitejčková,  

která pro město na pozici tajemnice úřadu pracovala  

od 1. ledna 1997 –  tedy úctyhodných 24 let,  

11 měsíců a 30 dní.  

Paní tajemnici děkujeme za obětavou práci pro naše 

 město a přejeme hodně zdraví a spokojenosti.  
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USNESENÍ č. 13 
 

z veřejného zasedání Zastupitelstva města Neveklov konaného dne 15.12.2021 
 

1. Zastupitelstvo města bere na vědomí kontrolu usnesení č. 12/2021 
2. Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu starosty o činnosti za uplynulé období 
3. Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu KV za uplynulé období 
4. Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu FV za uplynulé období 
5. Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2021  
6. Zastupitelstvo města pověřuje radu města úpravou rozpočtu č. 5/2021 na skutečnost k 31.12.2021 
7. Zastupitelstvo města schvaluje schodkový rozpočet města na rok 2022 s tím, že na pokrytí schodku 

budou použity prostředky hospodaření z minulých let 
8. Zastupitelstvo města neschvaluje neinvestiční dotaci na rok 2022 pro Posázaví o.p.s. 
9. Zastupitelstvo města schvaluje střednědobý výhled rozpočtu města na rok 2023 a 2024 
10. Zastupitelstvo města schvaluje záměr rekonstrukce nebytových prostor ve 3 nadzemním podlaží do-

mu č.p. 83 na Nám. J. Heřmana na bytovou jednotku 
11. Zastupitelstvo města schvaluje budoucí napojení na připravovaný "Skupinový vodovod " v koridoru 

dálnice D3 jako doplňkový zdroj vody 
12. Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o stavu výstavby inženýrských sítí na Sýkorci II. etapa 
13. Zastupitelstvo města schvaluje vícepráce výstavby inženýrských sítí na Sýkorci II. etapa v celkové 

výši do 1,5 mil. Kč 
14. Zastupitelstvo města schvaluje zřízení termínovaného vkladu u ČSOB ve výši 80 mil. Kč s úrokovou 

sazbou 2,1 % na 12 měsíců 
15. Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2021 o stanovení obecního systému 

odpadového hospodářství 
16. Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2021 o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství 
17. Zastupitelstvo města bere na vědomí Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti u města Ne-

veklov na základě zákona o obcích provedenou Ministerstvem vnitra 
18. Zastupitelstvo města schvaluje Nápravná opatření ke kontrole výkonu samostatné působnosti města  
19. Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku p.č. 896 v k.ú. Jablonná n/Vlt. ….………… 

za cenu 50,- Kč/m2 + GP 
20. Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemků p.č. 886/1 a 929 v k.ú. Jablonná n/Vlt., část Ne-

břich ………... za cenu 200,- Kč/m2 + GP 
21. Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku p.č. 1333/3 v k.ú. Zádolí u Neveklova 

…………. za cenu 150,- Kč/m2 + GP 
22. Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 355/3 v k.ú. Neveklov se stavbou garáže 

…………. za cenu 183.000,- Kč  
23. Zastupitelstvo města schvaluje odkup částí pozemků st.p.č. 2 p.č. 2/1 v k.ú. Dalešice n/Vlt. 

od  …………. za cenu 100,- Kč/m2. Úhradu GP a právní servis hradí město Neveklov (smlouva 
+ vklad do katastru nemovitostí) 

24. Zastupitelstvo města schvaluje odkup pozemku p. č. 1311/1 o výměře 31 m2 v k.ú. Neveklov 
od ………….. za cenu 200,- Kč/m2, parcelní číslo je dáno zpracovaným GP 

25. Zastupitelstvo města schvaluje odkup pozemku p. č. 1311/2 o výměře 27 m2 v k.ú. Neveklov 
od . ………… za cenu 200,-  Kč/m2, parcelní číslo je dáno zpracovaným GP 

26. Zastupitelstvo města schvaluje odkup pozemku p. č. 1311/3 o výměře 26 m2 v k.ú. Neveklov 
od  . ………... za cenu 200,-  Kč/m2, parcelní číslo je dáno zpracovaným GP 

27. Zastupitelstvo města schvaluje odkup pozemku p. č. 1311/4 o výměře 23 m2 v k.ú. Neveklov 
od ………….. za cenu 200,-  Kč/m2, parcelní číslo je dáno zpracovaným GP 

28. Zastupitelstvo města schvaluje odkup pozemku p. č. 1311/5 o výměře 32 m2 v k.ú. Neveklov 
od ………….. za cenu 200,-  Kč/m2, parcelní číslo je dáno zpracovaným GP 

29. Zastupitelstvo města schvaluje odkup pozemku p. č. 1311/6 o výměře 13 m2 v k.ú. Neveklov 
od …………. za cenu 200,-  Kč/m2, parcelní číslo je dáno zpracovaným GP 

30. Zastupitelstvo města schvaluje odkup pozemku p.č. 745 v k.ú. Neveklov od ………... a pozemek 
p.č. 744/2 v k.ú. Neveklov od ………... za cenu 100,- Kč/m2. Právní servis zajistí město Neveklov 
(smlouva + vklad do katastru nemovitostí) 

31. Zastupitelstvo města schvaluje termín kolaudace RD na pozemku p.č. 1160/117 v k.ú. Neveklov 
…………. dle kupní smlouvy s kolaudací do 30.11.2023  

32. Zastupitelstvo města ruší rozhodnutí zastupitelstva města ze dne 17.12.2003 o uzavírání smluv radou 
města na pronájem nebytových prostor na dobu určitou  

33. Zastupitelstvo města schvaluje určení aktivní pracovní doby uvolněných zastupitelů shodné s pracov-
ním řádem MěÚ Neveklov pro účely poskytování příspěvku na stravné  
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34.    Zastupitelstvo města schvaluje dary občanům za práci v komisích a výborech města za rok 2021 dle  
 návrhu  
35.    Zastupitelstvo města schvaluje přijetí neinvestiční dotace KrÚ na jednotku sboru dobrovolných hasi-
 čů ve výši 158.820,- Kč 
36.     Zastupitelstvo města schvaluje záměr podání žádosti o dotaci na vodní zdroj Jablonná n/Vlt. 
 

Návrhová komise: Jana Kyselová v.r., Václav Fialka v.r., Mgr. Renata Mošničková v.r. 
Za správnost vyhotovení: Hana Vitejčková, tajemnice úřadu                                Zveřejněno dne 16.12.2021 

 

Přehled současných i plánovaných investičních akcí na Neveklovsku 
 

Neveklov 
11/2021 – dokončena společná akce ČEZ a Neveklov – ukládání nadzemního kabelového vedení do země 
a rekonstrukce veřejného osvětlení v ulicích Husova, Rákosníkova, Na Skalce, Sokolská, K Dubovce, Be-
nešovská 
12/2020 – zahájena rekonstrukce č. p. 1 na 3 bytové jednotky – aktuálně provedeno zakrytí střešní krytinou, 
zhotovení izolace a fasády domu, vnitřní omítky, rozvody elektřiny, voda, odpad – dokončení jaro 2022 
04/2021 – zahájena výstavby inženýrských sítí v lokalitě Sýkorec (II. etapa) – aktuálně dokončena poklád-
ka podzemních sítí v celé lokalitě, dokončena komunikace včetně chodníků v ulici Elišky Horelové 
(východní strana Sýkorce) – dokončení jaro 2022 
10/2021 – zahájena Revitalizace neveklovské části parku – značení a evidence porostů, kácení rizikových 
dřevin (dlouhodobá akce) 
 

Akce současně probíhající 
Blažim – proběhlo připojení všech domů na vodovodní řad a spuštěna nová technologie vodárny. V zimním 
období 2021/22 proběhne doplnění nádrží pitné vody pro zvýšení kapacity. 
Dalešice – rekonstrukce hasičské zbrojnice – provedena betonáž podlahy, vnitřní příčka, stropy, elektroin-
stalace – dokončení jaro 2022 
Neštětice – provedena betonáž podlahy hasičárny – navazující práce jaro 2022 
 

Plánované investiční akce v roce 2022 
Jablonná – strojní vybavení a napojení nového zdroje pitné vody 
Ouštice – rekonstrukce střechy č. p. 21 
Chvojínek – rekonstrukce střechy č. p. 21 
Dubovka – rekonstrukce vybavení vodárny 
Bělice – zřízení nové úpravny vody 
Blažim – nový povrch silnic 
Kelce – zřízení nové úpravny vody 
Neveklov – výstavba Komunitního domu pro seniory – aktuálně probíhá přeceňování rozpočtu, výběrové 
řízení na akci v 02/2022 
Neveklov –  instalace jímky na dešťovou vodu u sokolovny – v 11/2021 schválena žádost o dotaci – reali-
zace v 05/2022 po ukončení poutě 

Ladislav Trumpich, starosta 

Z činnosti Městské policie 
 

Služba je plánována v rozsahu dvoučlenná hlídka strážníků dva dny v týdnu v režimu dopolední či odpoled-
ní služby. Hlavní náplní Městské policie je zabezpečování místních záležitostí veřejného pořádku a plnění 
dalších úkolů podle zákona 553/1991Sb. o obecní policii nebo zvláštního zákona, dohlíží na dodržování 
obecně závazných vyhlášek a nařízení obce, se mimo jiné podílí v rozsahu stanoveném tímto nebo zvlášt-
ním zákonem na dohledu na bezpečnost a plynulost provozu na pozemních komunikacích, na dodržování 
právních předpisů o ochraně veřejného pořádku atd.  
V rámci roku 2021 bylo Městskou policií řešeno 215 událostí, z tohoto počtu projednáno 193 přestupků, 
za které byly v příkazovém řízení na místě uloženy sankce ve výši 8.300 Kč. Nutno podotknout, že některé 
události byly projednávány opakovaně a tato opakování nejsou do statistiky zahrnuta. Dále bylo provedeno 
5 asistencí pro Městský úřad Neveklov (např. asistence při rizikovém kácení stromů), 5 odhalených a řeše-
ných autovraků. Bylo provedeno 5 odchytů pobíhajících zvířat a 7 ostatních kontrolních činností (kontroly 
osob, aut, ztráty a nálezy registračních značek vozidel, atd.). Jak je vidět činnost strážníků je různorodá 
a mnohdy řešíme operativní výjezd hlídky i mimo plánované směny. Občané mohou v případě tísně volat 
na linku 156, zde se prosím nelekněte, po vytočení této linky se vám ozve operátor Městské policie Bene-
šov, který přijme vaše oznámení a přesměruje jej na hlídku Městské policie Bystřice. 
 

Za komisi veřejného pořádku Ing. Karel Petrák 
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Změny v odpadovém hospodářství Města Neveklov v roce 2022 
 

Zastupitelstvo města Neveklov schválilo na svém veřejném zasedání dne 15. 12. 2021 obecně závazné vy-
hlášky v souladu se zákonem o odpadech č. 541/2020 Sb. Jedná se o vyhlášku č. 1/2022 o stanovení obec-
ního systému odpadového hospodářství a č. 2/2022 o místním poplatku za obecní systém odpadového hos-
podářství. Nejzásadnější změnou pro občany je stanovení poplatku za fyzickou osobu přihlášenou ve městě 
vlastníka nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci, ve které není při-
hlášená žádná fyzická osoba a která je umístěna na území města a to ve výši 900 Kč. Poplatek je splatný tak 
jako dosud vždy k 30. 6. příslušného kalendářního roku a jsou od něj osvobozeny všechny výše uvedené 
osoby v místní části Přibyšice. Úleva ve výši 450 Kč se poskytuje osobám, které jsou starší 75 let (včetně 
roku dosažení stanoveného věku). Vyhlášky jsou účinné od 1. 1. 2022 a  jsou zveřejněny na webových 
stránkách města Neveklov. 
Změnou poplatku město reaguje na stále se zvyšující náklady v souvislosti s likvidací odpadů. V příštím 
roce je dle výše uvedeného zákona o odpadech při překročení produkce směsného odpadu nad 190/kg/
obyvatele stanoven poplatek za uložení odpadu na skládce (tzv. skládkovací poplatek) na 900 Kč/t. 
Do překročení tohoto limitu ještě město využívá uplatnění slevy 300 Kč/t.   
I z tohoto důvodu dochází u hřbitovů na Chvojínku a Bělici k nahrazení velkoobjemových kontejnerů čer-
nými platovými nádobami o objemu 1100 l. U všech hřbitovů se pak počítá s posílením nádob v průběhu 
roku v období významnějších svátků (Velikonoce, Dušičky, Vánoce). 
 

Ing. Michal Hašek, referent životního prostředí 

Informační centrum Neveklov                      Ceník služeb platný od 1. 1. 2022 

Nabídka služeb Ceny včetně DPH 

Služby 

přepis a úprava textů (za 1 stranu textu) 20 Kč 

Kopie černobílé 

formát A4 jednostranná 3 Kč 

formát A4 oboustranná 4 Kč 

formát A3 jednostranná 5 Kč 

formát A3 oboustranná 7 Kč 

Kopie barevné 

formát A4 15 Kč 

formát A3 30 Kč 

Tisk   

formát A4 černobíle 5 Kč 

formát A4 barevně 15 Kč 

formát A3 černobíle 10 Kč 

formát A3 barevně 30 Kč 

Skenování + odeslání 

1 strana 5 Kč 

Laminování 

formát A5 20 Kč 

formát A4 25 Kč 

formát A3 40 Kč 

Veřejný internet zdarma 
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Co všechno nabízí služba Podpora samostatného bydlení Rytmusu Střední Čechy 
 

Terénní služba Podpora samostatného bydlení umožňuje lidem se zdravotním postižením zvládat nároky 
samostatného bydlení. 
Pracujeme s lidmi, kteří si v pobytových službách (chráněná bydlení, domovy pro lidi se zdravotním posti-
žením apod.) osvojili všechny dovednosti, které jim pobytová služba mohla nabídnout a jsou rozhodnuti 
udělat další krok k samostatnosti - zkusit žít ve vlastním bytě s menší podporou. Pro plynulý přechod 
z jedné formy bydlení do druhé je nutná úzká spolupráce motivovaného člověka, pobytové i terénní služby.  
V současné době terénní službu Podpora samostatného bydlení využívají již třetím rokem dvě ženy, které 
do Rytmusu přišly z chráněného bydlení. Přesně rok uplynul od nastěhování muže z domova pro lidi 
se zdravotním postižením do vlastního bytu a od dubna letošního roku bydlí samostatně další muž 
z pobytového zařízení. Všichni samostatné bydlení zvládají, potíže, které samozřejmě přicházejí 
s podporou služby řeší a daří se jim dobře.  
S lidmi se zdravotním postižením, kteří vyrůstají v rodinách, služba Podpora samostatného bydlení naopak 
začíná často pracovat velmi brzy, většinou už během jejich posledních školních let. Služba nabízí těmto 
mladým lidem podporu při osamostatňování třeba jen v dílčích oblastech. Mladí lidé bydlí doma se svou 
rodinou, s podporou služby se učí například vařit, nakupovat, cestovat, v neposlední řadě i trávit svůj volný 
čas podle svých představ. Většina z nich oceňuje, že mohou některé činnosti provádět sami bez podpory 
členů rodiny. Takový způsob práce přináší vedle osamostatnění mladého člověka se zdravotním postižením 
i další benefity. Především „uvolňuje ruce“ pečujícím členům domácnosti, dává jim prostor a čas, aby služ-
bu poznali a získali k ní důvěru. Postupem času mohou rodiny s jistotou přenášet na službu stále více kom-
petencí. Jednotliví členové rodiny zůstávají pro člověka se zdravotní postižením nepostradatelnými 
ve smyslu psychické podpory, lásky a přijetí, praktickou podporu může člověku téměř ve všech oblastech 
poskytovat služba. 
Služba podpora samostatného bydlení pomáhá v případě potřeby získat člověku se zdravotním postižením 
i vhodný byt. To se aktuálně ukazuje jako nejtěžší úkol. Komerční byty jsou pro skupinu lidí se zdravotním 
postižení většinou finančně nedostupné, obecních bytů je velmi málo a zájem o ně je velký. Hledání bytu 
téměř vždy prověří trpělivost, vytrvalost a opravdový zájem člověka o samostatné bydlení. Všechny další 
nesnáze již bývají mnohem lépe zvládnutelné. 
 

Mgr. Petra Povolná, vedoucí služby, Vedouci.psb@rytmus-sc.cz, tel. 773 391 184 

KULTURA 

 

Adventní koncerty „ Oživlé kostely“ 
 

V novém školním roce začal opět pracovat školní sbor ZŠ Jana Kubelíka. Epidemická situace dovolila ale-
spoň trochu pravidelné zkoušky a přípravu vánočních koncertů. Sice jsme bojovali s karanténou, nemocí 
a vládními opatřeními, ale podařilo se uskutečnit první a poslední adventní koncert z cyklu Oživlé kostely. 
Přípravu komplikovala kromě covidu ještě navíc „výměna generací“, kdy výborní zpěváci odcházejí 
po ukončení základní školy a nastupuje řada malých dětí z prvních a druhých tříd. Věřím však, že se všem 
koncerty líbily a obohatily adventní čas. Bohužel pro  návštěvníky koncertu 28. 11. v Hoděticích  a 19. 12. 
v Neveklově stále platila nepříjemná protiepidemická opatření. Věříme, že v létě a v příštím adventu bude 
již situace klidnější.  
Děkuji našim posluchačům za přízeň, Martině Šťástkové, ředitelce školy, za podporu, poskytování prostor 
a antigenních testů, zpěvákům sboru za obrovskou snahu a nasazení při přípravě a výborné výkony, panu 
Frenku Sejkovi za kytarové doprovody a trpělivost při nácviku, dospělým členům sboru za jejich volný čas, 
který věnovali zkouškám a za krásná pěvecká vystoupení. Děkuji panu Václavu Altmanovi za přípravu 
koncertu a výzdobu kostela v Hoděticích, městu Neveklov za pořadatelskou pomoc při obou koncertech 
a manželům Ivě a Martinovi Krotilovým za ozvučení koncertů a zpracování nahrávky z koncertů. Dále 
spolku Setkání za pomoc při organizaci.  
Výtěžek z dobrovolného vstupného bude předán panu faráři Dušovi jako příspěvek na opravu památek far-
nosti Neveklov. Přejeme všem do nového roku hodně zdraví, štěstí a lásky.  

Marie Šaffková 
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A co statistika? 
 

A opět tu máme „zkouškové období“. Ačkoli jsme stále „jen“ na střední škole, i naši studenti si pomalu 
zvykají na zkoušky, které jim otevírají brány do budoucnosti. A u jazykových zkoušek toto platí dvojnásob. 
Obchodní akademie je již 6. rokem akreditovaným centrem pro konání mezinárodních jazykových zkoušek 
z anglického jazyka LanguageCert. Naše centrum však vydalo úspěšným řešitelům již desítky certifikátů, 
neboť zkoušky z obchodního anglického jazyka probíhaly běžně i dříve. Doufejme, že úspěchu se dočkáme 
i letos. Čtvrťáci se totiž houfně rozhodli využít možnost náhrady své ústní jazykové maturitní zkoušky 
z anglického jazyka právě mezinárodním certifikátem. 
Jen pár dnů před vánočními svátky absolvuje svůj jazykový křest ohněm první skupina studentů. Zkoušky 
IESOL a ISESOL úrovně B2, C1 a C2 SERR prověří jejich jazykové schopnosti v ústní i písemné části. 
Dlouhé týdny konzultací, příprav a testování zajisté přinesou své ovoce a studentům i předčasný vánoční 
dárek. 
Větší část letošních maturantů se chystá na svou jazykovou zkoušku v lednu. Úroveň B1 je základ 
pro všechny středoškoláky, svému štěstí však každý musí jít naproti. A jak se zdá, v historii naší školy 
se rok 2022 nesmazatelně zapíše jako školní rok, kdy „maturitu z angliny“ budou mít studenti ještě dříve, 
než vůbec maturitní zkoušky v květnu a červnu začnou. A co na to naše statistika? 
Hodně štěstí všem.   

 
 

SOS: It is time to take Action for Technology Addict 
 

Od loňského roku je naše škola zapojena v projektu Erasmus plus s názvem SOS: It is time to take Action 
for Technology Addiction. Spolupracujeme v něm se školami v Itálii, Nizozemí, Rumunsku, Polsku 
a Turecku. Tématem projektu jsou aktivity, které bojují proti závislosti na digitálních technologiích a pod-
porují u mladých lidí kreativitu. Naše škola se bude prezentovat aktivitami sportovními.  
Bohužel v loňském roce se kvůli pandemii koronaviru a souvisejícím opatřením nemohly uskutečnit vý-
měnné pobyty.  Přesto jsme nezaháleli a na projektu pracovali. Studenti prezentovali v anglickém jazyce 
naši školu, její blízké okolí, významné české památky a zajímavá místa, ale i hlavní město Prahu. Kromě 
toho jsme vytvořili také videoprezentaci, kde jsme se partnerským školám představili. 
V letošním školním roce na všech školách zapojených do projektu Erasmus+ proběhl Týden bezpečného 
internetu. Mluvilo se o kyberšikaně, netiketě, falešných zprávách a dalších nástrahách internetu. 
Rovněž proběhlo promítání seriálu #martyisdead, který kyberšikanu řeší. Tento seriál, který získal i mezi-
národní ocenění Emmy, naše studenty velmi zaujal. Na konci se zapojili se do diskuze nad bezpečností 
na internetu. 
Stále však netrpělivě čekáme na možnost výjezdů, na to, že navštívíme partnerské školy a budeme s nimi 
sdílet nápady a inspiraci pro tvořivé trávení volného času. 
 

Za OA Neveklov Mgr. Miroslava Hulanová 
   

NAŠE ŠKOLY 

Fotografie na str. 8, 9:  archivy Mateřské školy, Základní školy a Obchodní akademie Neveklov 
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Mateřská škola 
 

Ani nás ve školce koncem roku neminula návštěva „pana Covida“ 
a v pár třídách musela být karanténa. Ještě před tím jsme stihli splnit 
dvě naplánované akce – projektový den Stavitel města (tento projekt 
byl hrazen ze šablon) a výukový eko-program z Votic V Pařezové 
chaloupce (hrazeno z Posázaví). Vzhledem ke karanténním opatře-
ním jsme uzpůsobili režim dne v MŠ tak, aby se děti vůbec nestýka-
ly mezi sebou. Při nadstandardních aktivitách (angličtina, keramika) 
nám paní lektorky umožnily organizaci tak, že každá třída byla 
zvlášť – jindy se přihlášené děti z různých tříd spojují.            
I Mikuláš, čert a anděl museli u nás ve školce dodržovat přísná hygi-
enická pravidla, aby mohli přijít za dětmi a obdarovat je krásnými 
balíčky.  
V prosinci jsme přijali pozvání pana Trávníčka a rádi jsme se zúčastnili výstavy betlémů v Neveklově. Bylo 
to velice hezké a inspirující. Konec roku si s dětmi užila každá třída zvlášť, zpívali jsme s dětmi koledy, děti 
byly obdarovány dárky od Ježíška a při nadílce si mohly ochutnat vánoční cukroví.  
Doufám, že během Vánoc se vše zase uklidní a budeme moci pracovat v klidu, pohodě a bez karantén. Tě-
ším se na dobře naladěné rodiče, děti i zaměstnance a přeji všem krásný rok 2022 prožitý ve zdraví. 

 

Eva Břicháčková, ředitelka MŠ Neveklov 
 

Ohlédnutí za minulým rokem v základní škole  
 

Máme za sebou těžký rok. Dokázali jsme přizpůsobit výuku na dálku – synchronně, asynchronně či hybrid-
ně. Otestovat každý týden 300dětí. Odpracovat stovky hodin za třetinu nakaženého učitelského sboru. Tra-
sovat o víkendu nakažené třídy, žáky, spolužáky a poprat se s celorepublikovým nedostatkem papírových 
ručníků.  
Celý rok byl ale hodně psychicky náročný odkládaným nástupem naděje, dlouhým a bolestivým trápením 
celé společnosti, ale i tak prostými věcmi, jako je nemožnost vidět se pohromadě tváří v tvář a sdílet své 
pocity osobněji než přes studenou obrazovku počítače. 
Jsme vděční všem rodičům a prarodičům. Chtěly bychom jim na tomto místě upřímně poděkovat za výbor-
nou spolupráci a jejich obětavost, odpovědnost a trvalé odhodlání překonávat velkou psychickou zátěž. 
Dík patří také našim kolegům a kolegyním, kteří s danou situací bojují s hrdostí a snaží se žákům předat 
učivo kvalitně za jakékoliv situace. 
Plány ještě v létě byly velkolepé, ale podzim ukázal, že člověk míní, Covid mění. Covid sice roznesl na ko-
pytech akce Klubu mladých diváků, ale nevzdali jsme to. 
Tradici jsme neporušili ani na Svatého Martina. Jako překvapení přijel před školu Martin na bílém koni, 
zahájil zimní sezónu a pozdravil se s dětmi. 
Deváťáci připravili pro žáky prvního stupně čertovskou nadílku, v opatřeních jsou už mistři v oboru, a tak 
dokázali uspořádat i s omezením úžasnou akci. 
A jak jsme strávili čas vánoční? Mladší děti si ho užily díky panu Trávníčkovi a jeho povídání Dědečku vy-
právěj. Prohlédly si betlémy, zazpívaly a zahrály koledy. Starší žáci pekli vánoční cukroví, zdobili třídy 
a strávili společný čas povídáním a rozdáváním dárečků.  
První akce, která nás v novém roce čeká, je dva roky odkládaný lyžařský výcvik osmých a devátých roční-
ků. Pevně doufáme, že se konečně uskuteční. Letos bude jiný. Žáci se musí otestovat celkem třikrát 
a dodržovat všechna opatření. I přesto se neskutečně těší.  
A co popřejeme Vám? Aby se vám vyhýbaly starosti a trápení a aby Vaše naděje a sny došly svého naplně-
ní. Krásný rok 2022! 

Za ZŠ Neveklov Mgr. Iva Jersáková 
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NAŠE SPOLKY  

 

Jak jsme bojovali v roce 2021 
 

Stejně jako pro všechny byl i pro nás rok 2021 velmi náročný. K 15. prosinci, kdy píši tento článek, jsme 
absolvovali 122 výjezdů. Za dobu činnosti naší jednotky to je rekordní počet. Na tomto astronomickém čís-
le má mimo jiné lví podíl předurčenost naší jednotky k zásahům u dopravních nehod. Pamatuji časy, kdy se 
jezdilo sedmnáctkrát za rok. 
Na první výjezd roku 2021 jsme čekali jen do 6. ledna. Šlo o zálohu na vlastní stanici. Jedná se o velice 
specifickou situaci, kdy je v podstatě jednotka připravena v pohotovosti v hasičárně a po určitou dobu 
supluje jednotku HZS Benešov, která je s veškerou technikou na výjezdech. 
Dne 8. února dorazily na Neveklovsko sněhy. Těžký mokrý sníh vyvracel a lámal stromy. Když se před 
pátou hodinou ranní otevírala vrata naší garáže, věděli jsme, že ten den to není naposledy. Silnice takřka 
nesjízdné, spousty vyvrácených, ohnutých a polámaných stromů a do toho sněžení a velký vítr. Ten den 
jsme dopoledne vyjížděli ještě čtyřikrát. 
Nejsmutnější den roku pro nás byl 25. únor, kdy jsme se dozvěděli, že nás navždy opustil jeden z nejaktiv-
nějších členů výjezdové jednotky, náš milý kolega a kamarád Jirka Svatek. Těžko jsme se s touto ztrátou 
vyrovnávali. A již tak malá členská základna se ještě zmenšila. 
Již v červnu jsme pokořili hranici padesáti výjezdů. 24. června se celou naší republikou prohnala velká bou-
ře. Vyvracela a lámala stromy, strhávala střechy a ničila, co jí přišlo do cesty. V tento den jsme poprvé vy-
jeli v jednu hodinu ráno. Za celý den jsme najezdili po našem okrsku přes 190 km a zlikvidovali 15 nahlá-
šených událostí. Teprve z médií jsme se dozvěděli, co se dělo na Moravě. Po domluvě s vedením města 
jsme uspořádali veřejnou sbírku na pomoc obětem tornáda. Solidarita občanů Neveklovska nás velice pří-
jemně překvapila a již 1. července vyrazila vozidla Davida Hasmana a Filipa Nakládala do postižených ob-
lastí s nákladem všeho, co bylo potřeba. 
Dne 25. srpna jsme překonali magickou hranici sta výjezdů. Z důvodu velké vytíženosti a snahy snížit vě-
kový průměr členů jednotky jsme k 1. září přijali čtyři nové odvážlivce do našich řad. Vedení města zarea-
govalo velmi pozitivně a okamžitě se postaralo o jejich kompletní výbavu (což představuje nemalé finanční 
náklady), takže se ihned mohli zapojit do naší činnosti. Spolupráce s městem je na dobré úrovni a vybave-
nost našeho sboru se dá přirovnat k profesionálním jednotkám HZS. Většinu oprav a údržby na technice se 
snažíme řešit svépomocí a ušetřit tak finanční prostředky na nezbytné vybavení. 
Závěrem bych chtěl říct, že jsme snad i tak trochu rádi, že tento těžký rok je již za námi, ačkoli nevíme, 
co nás čeká v tom následujícím. Jediné, čím jsme si jisti, je, že jsme plně připraveni pomáhat a zachraňovat 
životy a majetek. A tak nám, prosím, zachovejte přízeň.  
Přejeme Vám vše dobré, hodně zdraví a pohody v roce 2022 a abyste, pokud možno, naši pomoc nepotře-
bovali. 

                                                                                      Za (J)SDH Neveklov Milostav Tardovský 
     

Spolek Setkání 
 

V letošním roce se uskutečnily tradiční Barborky, kdy si mohl 
každý, kdo se v sobotu 4. prosince pohyboval po náměstí 
v Neveklově, vzít od Barborek v tradičním kostýmu a s věneč-
kem z břečťanu čerstvě uříznutou větvičku z třešně a vyzkou-
šet si, zda do Štědrého dne rozkvete. Podle pranostik to zname-
nalo, že se dívka, které rozkvete na Štědrý den větvička 
„barborka“, do roka vdá. V některých krajích si děvčata 
na jednotlivé větvičky psala dokonce jména chlapců, na které 
si myslela.  
Na jaře se nám podařilo zapojit se do celorepublikové Noci 
kostelů. Dne 28. května se v kostele sv. Havla konala prohlíd-
ka s výkladem o jeho historii a následovala mše s adorací 
(vystavením) monstrance. Program byl doprovozen varhaní 
hudbou a zpěvem.  
Bohužel kvůli epidemické situaci se neuskutečnily tradiční 
Svatomartinské slavnosti s představením šermířů a s příjezdem 
sv. Martina na bílém koni. Tak snad za rok.   
Všem přejeme hodně zdraví do nového roku.      

 

Za spolek Setkání Marie Šaffková 
Foto: Ivana Jiráčková  
(Barborky na náměstí)   
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Foto: Marie Šaffková 

 

Socha Panny Marie v Neveklově 
 

Na konci minulého roku se podařilo díky iniciativě pana Václava Altmana zakoupit sochu Panny Marie 
pro kapličku pod kostelem v Neveklově. Socha je zobrazením Panny Marie podle lourdeského vzoru a byla 
určena pro zahradní architekturu. Je 110 cm vysoká, bílošedé barvy a váží 140 kg.  
Na zakoupení se finančně podíleli hlavně obyvatelé okolí kapličky, ale přispěli i lidé žijící ve vzdálenějších 
částech města i mimo Neveklov. Památkový úřad povolil osazení sochy jako dočasné řešení, dokud nebude 
vyrobena umělecká  replika původní barokní sochy Panny Marie, na které se má začít pracovat. 
Dne 12. 12. byla socha posvěcena panem farářem Jindřichem Brandejsem. Socha působí velmi krásně 
a nejen my, kteří bydlíme v blízkosti kapličky, jsme panu Altmanovi zavázáni díky.  
                                                                                          

Marie Šaffková, spolek Setkání 

SPORT  

 

Úspěšní  neveklovští fotbalisté  
 

(red) TJ Sokol Neveklov vede tabulku okresních přeborů po podzimní části 2021/2022. Proto přinášíme 
rozhovor, který poskytl pro www.stredoceskyfotbal.cz jeho hrající předseda Václav Šiška.  
 
Okresní půlmistři: V Neveklově je nejlepším střelcem prvoligový futsalista a reprezentant 
 

Pokračujeme v seriálu, v němž představujeme nejlepšími týmy okresních přeborů po podzimní části 
2021/2022. Tentokrát jsme zavítali na Benešovsko, kde vede okresní tabulku tým TJ Sokol Neveklov. 
V jeho středu je i hrající předseda Václav Šiška. Na svůj tým je právem hrdý. Soutěž vede díky lepšímu 
skóre před druhým Křivsoudovem. Svého soka dokonce Neveklovští na podzim deklasovali 5:0. 
 

Vašku, jak jste s podzimem spokojený? Body jste ztratili jen ve dvou zápasech ze třinácti. 
Spokojení jsme nadmíru. Celý podzim nás trápila marodka nebo docházka. De facto jsme soutěž odehráli 
ve  třinácti lidech. Drželo nás trio Šmejkal, Křemen a Melichar. 
 

Měli jste ambice na podzimní vítězství? 
Neměli. Chtěli jsme hrát nahoře kolem pátého místa. Cílem bylo vyhnout se boji o záchranu. Vyloženě po-
stupové ambice jsme neměli. 
 

Mluvil jste o třinácti hráčích. Máte v kádru takovou kvalitu? 
Opravdu naše hra stála na kostře, o níž jsem mluvil v první odpovědi. Honza Křemen dával góly. Za pod-
zim jich nastřílel šestnáct. Jakub Melichar hrál stopera a Petr Šmejkal ladil hru ve středu zálohy. Fungovala 
nám hlavně obrana. Dostávali jsme málo branek. 
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Viděl jsem, že jste obdrželi jen dvanáct branek. To je úspěch, ne? 
To ano. Týnec, Křivsoudov a Jankov stále mají svou velkou kvalitu. Sousty zápasů jsme zvládli stylem, že 
jsme o přestávce vedli 1:0 a nikam jsme se nehnali. Ve druhé půli pak soupeř udělal chyby a my jsme vede-
ní potvrdili. 
 

Několikrát jste zmínil prvoligového futsalistu Slavie a reprezentanta Jana Křemena. Je na hřišti jeho 
přítomnost hodně znát? 
Je to znát hodně. Jak směrem dopředu, tak i dozadu. Málokdo mu sebere míč. Svým rychlým startem po-
může i dozadu. Rychlost má a s míčem si rozumí. Je vidět, že je fotbalově někde jinde. Jsme rádi, že se vrá-
til domů. Honza je naším odchovancem. 
 

Křivsoudov je o skóre druhý, ale vy jste ho porazili 5:0. Je to největší pronásledovatel nebo máte 
obavy z někoho dalšího? 
Kvalitativně je na tom Křivsoudov nejlépe. Nezapomínal bych ani na Týnec nad Sázavou, se kterým jsme 
v prvním utkání sezony remizovali. Mohli jsme vyhrát, ale byl začátek sezony a nevěděli jsme, co od sebe 
čekat. Pak jsme natáhli šňůru vítězství až do jedenáctého zápasu s Přestavlky, kde jsme prohráli. 
 

Výhra 5:0 v souboji prvního s druhým je ale hrozivá. Jak k tomu došlo? 
Rozhodujícím elementem byl právě Honza Křemen. Sice jsme mohli v první minutě prohrávat, ale podržel 
nás brankář. My jsme naopak proměnili a vedení si uhlídali. Na našem velkém hřišti se nám hraje dobře. 
Využíváme jak kvalitu, tak velikost. 

 
Co vám naopak nevyšlo v zápase s Přestavlky? Prohráli jste 1:2. 
Zrovna nám chyběla osa týmu. Honza Křemen byl na futsalu, nemohl ani Kuba Melichar a Petr Šmejkal se 
víkend předtím zranil v Divišově. Do Přestavlk jsme jeli v okleštěné sestavě, což bylo znát. 
 

Po podzimu vedete okresní přebor. Budete chtít postoupit? 
Budeme chtít určitě vyhrát, ale o postupu se ještě budeme bavit. Je to o doplnění kádru. Musíme sehnat 
kvalitu. Dvakrát jsme už I. B třídu hráli, vyzkoušeli jsme si krajskou soutěž a nikdy jsme vyloženě nepro-
padli. Bohužel, vždy jsme se po roce vrátili do okresního přeboru. Vyloženě se za postupem nehrneme, ale 
když ta možnost bude, tak nelze vyloučit, že bychom to nezkusili. 
 

Vítěz okresního přeboru má nově právo startovat ve středočeské Lize mistrů OFS. Zkusili byste si 
tuto soutěž v rámci letní přípravy? Lákala by vás účast? 
Kdybychom mohli hrát Ligu mistrů OFS, tak bychom si ji určitě vyzkoušeli. Tu možnost nemá každý. 
Zpestřili bychom si letní přípravu a potkali bychom se s úplně novými soupeři. 
 

Zdroj: www.stredoceskyfotbal.cz, autor článku Michal Pavlík 
 

Foto: Jan Hameta  
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Z KRONIKY  
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KOUPÍME NEBO PRONAJMEME 
POZEMKY 

Zemědělská společnost, zabývající se rostlinnou 
výrobou, hledá pozemky v okolí Neveklova 

FARMA NEVEKLOV s.r.o. 
tel.: 773 244 309 

e-mail: farma@farmaneveklov.cz 

Pronájem skladových prostor 

45,- / 95,- / m²  vytápěné 

100-1400 m², Netvořice 

+420 605 939 291     +420 602 291 814 
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ZEMNÍ PRÁCE A KOMPLETNÍ ZAHRADNÍ ÚPRAVY 

Přijmu pracovníky na stavební a zahradní práce od 15. 3. 2022 

    Podrobné informace na tel. čísle 603 154 224 
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